
Олаф Шолц: Желимо брз улазак Западног Балкана у ЕУ, али сви који се надају чланству у ЕУ морају бити свесни да то није геополитичка одлука, него процес који је везан за конкретне реформске кораке
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 Немачки канцелар Олаф Шолц изјавио је у Словенији да се снажно залаже да се убрза
процес уласка земаља Западног Балкана у Европску унију (ЕУ), али да сви који се надају
чланству у ЕУ морају бити свесни да то није геополитичка одлука, него процес који је
везан за конкретне реформске кораке.

  

„Сећамо се, пре више од 20 година у Солуну државама Западноиг Балкана је стављено у
изглед чланство у ЕУ, а нисмо баш стигли јако далеко. Зато је важно што је сада створен
нови замах и да постигнемо напредак у бројним питањима која се намећу“, рекао је Шолц
синоћ на конференцији за новинаре са словеначким премијером Робертом Голобом.

  

Шолц је појаснио да се то односи на решавање билтатералних конфликата, који
представљају препреку, наводи се у транскрипуту конференције који је објављен на
сајту канцелара.

  

„То важи, на пример, за питање како да унесемо живост у процес са Северном
Македонијом, и да га не коче спорења земаља чланица. То важи за питање
Србија-Косово, и то наравно важи и за питање како даље са Босном и Херцеговином“,
појаснио је Шолц.
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Зато је, како је рекао, веома захвалан за почетак преговора са БиХ и што се сада иде
тим путем статуса кандидата и свим могућностима које тај статус са собом носи.

  

Додао је да ЕУ сада неће само стајати као посматрач са стране, него ће сасвим
конкретно покушати да постигне да се у БиХ и напредује са неопходним реформама.

  

„Јер за све који се надају чланству у ЕУ, важи да то није процес одлучивања заснован на
геополитици, него процес који је је увек повезан и са тим да постоје конкретни
реформски кораци. То важи за земље Западног Балкана, и то важи сасвим конкретно и
за Молдавију, Украјину и Грузију. И сви ћемо помоћи да се у томе што брже напредује“,
рекао је Шолц.

  

Немачки канцелар је оценио и да се Берлински процес, који је основала његова
претходница Ангела Меркел, потврдио као инсртрумент јачања конкретне сарадње на
Западном Балкану, и додао да ће та сарадња бити и интензивирана да би се на целом
Западном Балкану постигао напредак у питањима која су зацртана.

  

Словеначки премијер Роберт Голоб захвалио је Шолцу што је „имао слуха и помогао нам
у пробоју на Европском савету када је реч о проширењу на Западни Балкан“.

  

„Мислим да је канцелар одмах увидео колико је важно да и те државе постану чланице
ЕУ, дакле да се све државе Западног Балкана нађу на путу за Европу“, рекао је Голоб.

  

„И приликом убеђивања других држабва у Европском савету, и оних држава које су биле
скептичне, канцелар је одиграо важну улогу, и због тога сви ми на Западном Балкану
треба да му будемо захвални“, рекао је Голоб, а пренео кабинет немачког канцелара.

  

Голоб је нагласио да је Шолцова званична посета 26. марта прва посета неког немачког
канцелара Словенији у последњих 13 година.
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(Бета)
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